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REVISTA PRESEI 

 

 

 Şedinţa Comitetului Naţional pentru Situaţii de Urgenţă a fost amânată 

pentru joi după-amiază 

Şedinţa Comitetului Naţional pentru Situaţii de Urgenţă, programată pentru 

miercuri după-amiază, a fost reprogramată pentru joi după-amiază, anunță 

Guvernul. 

Ar fi trebuit să fie dezbătute mai multe subiecte, după cum declara anterior 

premierul Ludovic Orban: 

- completarea hotărârii de guvern privind starea de alertă, pentru a introduce 

anumite reguli de desfăşurare a campaniei şi baza pentru ordinul comun al 

Ministerului Afacerilor Interne, Ministerului Sănătăţii şi preşedintelui Autorităţii 

Electorale Permanente cu regulile sanitare de desfăşurare a campaniei şi de 

desfăşurare a zilei votului; 

- reluarea activităţii în teatre, cinematografe; 

- reluarea activităţii în restaurante din spaţii închise. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Președintele Iohannis: Teatrele și cinematografele se vor putea deschide, 

probabil, începând cu 1 septembrie, în condiții speciale, stabilite de specialiști. 

Principalele declarații: 

 Pe 27 august debutează campania electorală. Este pentru prima dată când 

scrutinul și campania se vor desfășura în condiții speciale din cauza Covid. 

Obiectivul este de a organiza alegerile în deplină siguranță. Acest lucru este 

posibil dacă vom respecta un set de măsuri și reguli. Există precedente, sunt 

țări care au organizat alegeri, fără ca acest lucru să fi avut un impact asupra 

numărului de infectări. 
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 Un scenariu cu risc zero nu există, dar riscul poate fi redus la un minim prin 

respectarea măsurilor. Am solicitat guvernului să desfășoare o campanie de 

informare cu privire la aceste proceduri, astfel încât toată lumea să știe ce 

este permis și ce nu. 

 Fac apel la responsabilitate și aici mă adresez candidaților și echipelor de 

campanie: Respectați toate regulile! Orice încălcare a normelor va trebui 

drastic sancționată. Alegeri în absența unei campanii nu pot fi concepute. 

 Este dăunător pentru democrație să amâni pe termen nedefinit alegerile. 

Democrația nu poate fi pusă între paranteze. Alegerile sunt fundamentul 

democrației. Alegerile locale în România au fost deja amânate. Acum știm 

care sunt măsurile care limitează răspândirea coronavirusului, de aceea 

putem avea un proces corect, care să se desfășoare în siguranță. 

 Dragi români este important ca voi să decideți cine va conduce comunitatea 

în care trăiți pentru următorii patru ani. Să-i alegeți în cunoștință de cauză pe 

cei care vă inspiră încredere. În încheiere, este esențial să facem tot ce tine 

de noi ca democrația să fie protejată în această perioadă dificilă. 

Î: Reprezentanții Horeca au solicitat deschiderea restaurantelor de la 1 

septembrie. Cum apreciați deschiderea teatrelor și cinematografelor? 

R: Este important ca activitatea să se reia în condiții de siguranță. Teatrele și 

cinematografele se vor putea deschide probabil cu 1 septembrie, în condiții 

speciale. Este important ca acolo unde condițiile permit să se reia actul de cultură. 

Ce am fi fără cultură. Al doilea sector, Horeca, cred că este normal să se reia 

activitatea acolo unde se poate. Vremea se răcește, terasele se vor închide. 

Consider că după 1 septembrie, restaurantele se vor putea deschide. În esență se 

vor putea deschide, dar numai acolo unde este sigur. Chestiunile tehnice vor fi 

stabilite în comisia specialiștilor. 

Î: În contextul redeschiderii școlilor și restaurantelor, dacă veți merge la 

restaurant, dacă ați fost în zone turistice. Ce o sfătuiți pe soția dumneavoastră 

când va merge la catedră? 
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R: Concediu nu am avut, nu am fost în locații publice. Dar cred că e bine ca 

oamenii să meargă în concediu, dar în condiții de siguranță. Soția mea va merge 

evident la școală în 14 septembrie și va respecta, evident, toate măsurile de 

siguranță. 

Î: Marcel Ciolacu a anunțat că pe 31 august va fi votată moțiunea. Vă întreb dacă 

personal veți negocia cu liderii de partid, ca să nu treacă? 

R: Este o moțiune cam în bătaie de joc și da, îmi doresc să nu treacă această 

moțiune. Ce rost are o moțiune, când vor avea loc alegeri în trei luni? Nu cred că 

PSD dorește guvernarea, ci doar vrea să arunce țara în aer. Această moțiune este 

total neavenită. 

Î: Având în vedere imaginile cu membrii ai poliție la întâlniri cu membrii clanului 

Duduianu, aveți de gând să cereți demisia ministrului de Interne? 

R: Cred că aceste chestiuni pot fi explicate cel mai bine de cei în cauză și cred că 

atunci se vor lămuri lucrurile și în spațiul public. 

Î: V-ați exprimat încrederea în Justiție. Cum apreciați evoluția Dosarului 10 

August care a stat la DIICOT un an fără să fie lucrat? 

R: Eu pot să reafirm că am încrederea că Justiția își va face treaba. Am fost 

nemulțumit că acele mari dosare au rămas mari restanțe. Sunt în continuare de 

părere că se va lucra și se va recupera. Legile Justiției au fost ciuntite de PSD, care 

a încercat să pună mâna pe Justiție. Dar acele legi nu au fost corectate și am venit 

cu solicitarea către Guvern să repare acele legi, să inițieze un proiect de lege. Am 

mari speranțe că în această toamnă vom aveam proiectele de lege care să repare 

legile justiției și care să redea și demnitate și posibilitate și judecătorilor și 

procurorilor, inclusiv în aceste dosare care sunt restante. 

Î: Ați subliniat că alegerile locale vor avea loc în condiții speciale. Acum 4 ani 

prezența a fost de sub 50%. Sunteți îngrijorat că aceste condi’ii speciale vor afecta 

și mai mult  prezența la vot? 

R: Eu mi-aș fi dorit să avem alegeri în două tururi, dar sondajele nu indică o 

scădere a intenției de a se prezenta la vot. Nu am văzut niciun sondaj în care ar 

apărea vreun indiciu că lumea nu vrea să meargă la vot. 
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Î:Mai mult specialiști susțin că redeschiderea școlilor și restaurantelor va 

înrăutăți situația. Ați luat în calcul o revenire la starea de urgență? 

Deocamdată aceste calcule și grafice nu s-au adeverit. Avem o creștere liniară și 

putem spune că lucrurile sunt cât de cât sub control. Probabil nu vom avea creșteri 

importante la numărul de înfectării și atunci lucrurile se vor putea desfășura, cu 

respectarea unor norme specifice și în teatre, și în restaureante și, evident, în școli. 

Î: Ați spus că nu susțineți traseismul politic. De ce susțineti un guvern care face 

racolări? 

În ultima vreme majoritatea articolelor despre traseism acuză PNL, dar “patentul 

pentru traseism” este la PSD, care în 2014 a legiferat prin OUG traseismul politic. 

Mi se pare că aceste lucruri trebuie să ni le reamintim, dar asta nu înseamnă că sunt 

de acord cu traseismul. Nu mi-am schimbat opinia. Au existat încercări de a opri 

traseismul prin lege. Traseismul este o boală gravă a politicii românești și, cu cât 

mai repede terminăm cu ea, cu atât mai bine. Or terminatul ține de alegător. 

Î: Ar trebui modificată Constituția astfel încât președintele să fie membru de 

partid? 

După părerea mea nu prea contează, important este cum acționează. Eu m-am 

străduit să acționez pentru România și pentru români. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Președintele PSD Marcel Ciolacu anunță că moțiunea de cenzură împotriva 

Guvernul Orban va fi dezbătută și votată pe 31 august. 

Marcel Ciolacu a făcut anunțul printr-un scurt mesaj postat pe Facebook. Astfel, 

social-democrații au decis ca votul asupra moțiunii să aibă loc înainte ca CCR să se 

pronunțe asupra sesizării depuse de PNL. Liberalii au atacat la Curtea 

Constituțională depunerea moțiunii de cenzură în sesiune extraordinară, reclamând 

un conflict între Guvern și Parlament. 
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PSD a depus pe 17 august moțiunea intitulată ”Guvernul PNL, de la pandemie la 

pandemită generalizată, belșug în buzunarele clientelei PNL, sărăcie în buzunarele 

românilor”. 

Mesajul postat pe Facebook de Marcel Ciolacu: 

Moțiunea de cenzură se va vota luni – 31 august! Guvernul Orban trebuie să 

plece!!! 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Ministerul Finantelor: Deficitul bugetar a urcat la 4,7% din PIB, dupa 

primele sapte luni din 2020 

Executia bugetului general consolidat in primele sapte luni ale anului 2020 a 

inregistrat un deficit de 49,68 miliarde de lei (4,7% din PIB), conform datelor 

publicate miercuri de Ministerul Finantelor Publice. 

 

Dupa primele sase luni ale anului 2020, bugetul a consemnat un deficit de 45,17 

miliarde lei (4,17% din PIB). 

 

Anul trecut in aceeasi perioada, executia bugetului general consolidat indica un 

deficit de 18,14 miliarde de lei, respectiv 1,76% din PIB. 

 

Potrivit MFP, sume in valoare de 27,01 miliarde de lei (2,55% din PIB) au fost 

lasate in mediul economic prin facilitatile fiscale, investitii si cheltuieli 

exceptionale adoptate pentru combaterea efectelor epidemiei de COVID-19. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 

 

 

https://ziare.com/economie/pib/
https://ziare.com/economie/ministerul-finantelor-publice/
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 Agentia de evaluare financiara Fitch: "Majorarea pensiilor si evolutiile 

politice sunt cruciale pentru perspectivele fiscale ale Romaniei" 

Agentia de evaluare financiara Fitch Ratings a apreciat marti ca propunerea 

Guvernului Romaniei vizand o majorare a pensiilor cu 14% incepand din 

septembrie ar reduce provocarile la adresa consolidarii finantelor publice 

comparativ cu o crestere de 40% bugetata anterior dar cu toate acestea eventuala 

majorare va depinde de calculele politice anterioare alegerilor. 

 

Agentia subliniaza, insa, ca o majorare semnificativa a pensiilor ramane un risc la 

adresa prognozelor fiscale de baza. 

 

Potrivit sursei citate, atat majorarea pensiilor cat si stabilitatea politica sunt 

importante pentru ratingul de tara al Romaniei. Un element sensibil pentru rating ar 

fi o deteriorare semnificativa a sustenabilitatii datoriei pe termen mediu, de 

exemplu de pe urma unui esec in a compensa sau a amana majorarea pensiilor in 

actualul context de cheltuieli si/sau implementarea unei strategii credibile de 

consolidare pe termen mediu dupa socul provocat de pandemie. 

 

"Cu cat va fi mai mare majorarea pensiilor, cu atat va fi mai mare provocarea de a 

introduce masuri de compensare care ar evita declansarea acestui element sensibil 

pentru rating", avertizeaza Fitch. Potrivit agentiei de evaluare, o majorare de 14% a 

pensiilor ar creste in mod permanent cheltuielile bugetare anuale cu 1-1,2 puncte 

procentuale din PIB incepand cu 2021, in timp ce majorarea cu 40% ar creste 

cheltuielile anuale cu 4 puncte procentuale. 

De asemenea, Fitch este de parere ca flexibilitatea bugetara este limitata si ar putea 

fi nevoie de cheltuieli suplimentare pentru a atenua impactul crizei Covid-19, insa 

masuri compensatorii, precum cresterea TVA, s-ar putea dovedi nepopulare si risca 

sa afecteze revenirea economiei. Pe de alta parte, Fitch considera ca fondurile 

disponibile Romaniei in cadrul programului UE de revenire este posibil sa fie 

consistente si ar trebui sa ofere un sprijin pe termen mediu pentru finantele publice. 

 

 

https://ziare.com/economie/fitch/
https://ziare.com/economie/rating/
https://ziare.com/economie/pib/
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"Modul in care autoritatile vor raspunde la deteriorarea fiscala va influenta si 

decizia Fitch in ceea ce priveste perspectiva negativa asociata ratingului suveran 

"BBB minus" acordat Romaniei. Cadrul fiscal din Romania este printre cele mai 

slabe din UE, iar progresele in ancorarea tintelor fiscale pe termen mediu au fost 

limitate. Exista spatiu pentru imbunatatire, in special avand in vedere perspectivele 

unui sprijin substantial din partea fondului UE, insa perspectivele politice incerte 

creeaza riscuri negative", sustine Fitch. 

Urmeaza evaluarile din septembrie 

 

Ministrul Finantelor Publice, Florin Citu, a declarat marti seara ca, daca se pierde 

increderea investitorilor straini, Romania nu prea mai are de unde sa se imprumute. 

 

"Aici cu ratingurile, da, urmeaza, si in septembrie mai avem evaluari. Noi am 

reusit, stiti foarte bine, acum doua luni de zile sa mentinem ratingul Romaniei, 

chiar inainte de a avea o decizie clara asupra pensiilor si am convins ca nu vom lua 

o decizie care sa destabilizeze. Dar discutam cu ei. Am discutat si in aceasta 

saptamana, cu doua dintre agentiile de rating. Vom discuta saptamana viitoare cu a 

treia. 

 

Discutam intotdeauna, suntem foarte transparenti, le spunem exact care sunt 

scenariile pe care lucram si le prezint si scenariile daca guvernul pica. Toate 

scenariile sunt prezentate pentru ca nu vreau sa existe surprize. Acolo avem nevoie 

de incredere pentru ca acest deficit il finantam bineinteles din imprumuturi din 

piata", a explicat seful MFP. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministerul Justiției anunță că va lansa proiectele reparatorii ale legilor 

justiției în dezbatere publică în cursul lunii septembrie.  

Ministerul mai anunță, într-un scurt comunicat, că, pe lângă legile justiției, vor fi 

puse în dezbatere publică și alte legi importante pentru sistemul judiciar, tot în luna 

septembrie. 

https://ziare.com/florin-citu/
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Anunțul vine la scurt timp după ce Președintele Iohannis declarase că a solicitat 

Guvernului să vină cu proiecte prin care să repare Legile Justiției, care au fost 

„ciuntite” de PSD în încercarea de a pune mână pe Justiție. 

„Eu pot să reafirm că am încrederea că Justiția își va face treaba. Am fost 

nemulțumit că acele mari dosare au rămas mari restanțe. Sunt în continuare de 

părere că se va lucra și se va recupera. Legile Justiției au fost ciuntite de PSD, care 

a încercat să pună mâna pe Justiție. Dar acele legi nu au fost corectate și am venit 

cu solicitarea către Guvern să repare acele legi, să inițieze un proiect de lege. Am 

mari speranțe că în această toamnă vom aveam proiectele de lege care să repare 

legile justiției și care să redea și demnitate și posibilitate și judecătorilor și 

procurorilor, inclusiv în aceste dosare care sunt restante” a declarat șeful statului. 

Comunicatul Ministerului Justiției: 

„Ministerul Justiției salută declarația Președintelui Iohannis privind legile justiției! 

Ministerul Justiției va lansa proiectele reparatorii ale legilor justiției în dezbatere 

publică în cursul lunii septembrie. Pe lângă legile justiției, vor fi puse în dezbatere 

publică și alte legi importante pentru sistemul judiciar, tot în luna septembrie”. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Monica Anisie despre începerea cursurilor: Decizia este la nivel de unitate 

de învăţământ / Nu toată lumea a avut acces la învăţământ online 

Ministrul Educaţiei, Monica Anisie, a declarat miercuri seara, la B1 TV, că decizia 

privind modalitatea în care se vor prezenta elevii la cursuri va fi luată de consiliul 

de administraţie al unităţii de învăţământ, care va înainta propunerea spre avizare 

inspectoratului şcolar şi Direcţiei de Sănătate Publică, ulterior aceasta fiind 

transmisă spre aprobare Comitetului pentru Situaţii de Urgenţă. 

 

"Decizia este la nivel de unitate de învăţământ, adică la consiliul de administraţie. 

Consiliul de administraţie propune scenariul pe care îl vor alege, propune 

inspectoratului şcolar şi Direcţiei de Sănătate Publică, urmând ca acestea să 

avizeze şi Comitetul Judeţean sau al Municipiului Bucureşti pentru Situaţii de 

Urgenţă să aprobe acest scenariu", a spus Anisie la postul B1 TV. 
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Ea a afirmat că astfel decizia va fi la nivel local. 

"Am dat în felul acesta autonomie locală, pentru că directorul unităţii de 

învăţământ, directorul de la DSP local pot şti cel mai bine ce se întâmplă local, nu 

de la nivel central să luăm pentru toată lumea aceeaşi măsură", a explicat ministrul. 

Anisie susține că în prezent nu sunt suficienţi medici şi asistente în cabinetele 

şcolare, însă un proiect de lege depus la Parlament prevede deblocarea 

posturilor pentru personalul didactic, personal nedidactic şi personalul 

medical necesar acestor cabinete, potrivit Agerpres. 

 

"În momentul de faţă nu sunt suficienţi medici sau asistente în cabinetele şcolare. 

Prin proiectul de lege pe care l-am trecut prin Guvern şi l-am depus la Parlament 

am solicitat deblocarea posturilor pentru personalul didactic, personal nedidactic şi 

pentru medici şi asistente din cabinetele şcolare. Ştiţi foarte bine că în Legea 55 - 

legea în care sunt prevăzute măsurile pentru starea de alertă - a fost interzis 

concursul până şi pentru funcţiile didactice", a spus ministrul la postul B1. 

 

Anisie a afirmat că a avut o discuţie în acest sens cu ministrul Sănătăţii, Nelu 

Tătaru. 

 

"Am avut o discuţie cu domnul ministru Tătaru pentru a găsi soluţii aşa cum am 

găsit şi în perioada examenelor naţionale. Am avut în fiecare unitate de învăţământ 

câte un medic sau o asistentă în aşa fel încât să se desfăşoare activităţile fără nicio 

problemă. Domnul ministru Tătaru a prezentat o situaţie a acestor medici sau 

asistente care ar putea să vină în parteneriat cu autoritatea publică locală către 

unitatea de învăţământ", a mai susţinut reprezentantul MEC. 

Ministrul afirmă că nu se poate spune că toţi elevii au avut acces la învăţământ 

online pe perioada suspendării cursurilor, dar susţine că au existat profesori care le-

au dus materiale acelor copii pentru a putea învăţa. 

 

 

https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-radio_tv-24252599-monica-anisie-momentul-fata-nu-sunt-suficienti-medici-sau-asistente-cabinetele-scolare.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-radio_tv-24252599-monica-anisie-momentul-fata-nu-sunt-suficienti-medici-sau-asistente-cabinetele-scolare.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-radio_tv-24252599-monica-anisie-momentul-fata-nu-sunt-suficienti-medici-sau-asistente-cabinetele-scolare.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-radio_tv-24252599-monica-anisie-momentul-fata-nu-sunt-suficienti-medici-sau-asistente-cabinetele-scolare.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-radio_tv-24252599-monica-anisie-momentul-fata-nu-sunt-suficienti-medici-sau-asistente-cabinetele-scolare.htm
https://revistapresei.hotnews.ro/stiri-radio_tv-24252599-monica-anisie-momentul-fata-nu-sunt-suficienti-medici-sau-asistente-cabinetele-scolare.htm
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"Nimeni nu poate să spună că toată lumea a avut acces, nimeni nu poate să spună 

lucrul acesta, dar, repet, marea majoriate a elevilor a participat la lecţii, fie în 

sistem online, fie şi-au continuat învăţarea de acasă cu ajutorul profesorilor", spune 

Anisie. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Virgil Popescu: În momentul de faţă în România ne descurcăm cu producţia 

de biocide. Îmi doresc să avem laboratoare care să certifice aceste biocide 

Ministrul Economiei, Virgil Popescu, afirmă că sunt companii româneşti care pot 

produce măşti şi biocide, însă problema este legată de certificarea acestor produse, 

care se realizează în străinătate, pentru că în România nu există laboratoare care să 

poată face acest lucru, anunță news.ro. 

"Asta ne dorim. Este evident că România este dependentă de, hai să nu zicem 

exporturi, pentru că sunt livrări intracomunitare până la urmă. (...) Cred că un grad 

de integrare mai mare a producţiei ar fi benefic pentru România”, a afirmat 

ministrul Economiei, miercuri seară, la Digi 24. 

În acest context, Virgil Popescu a arătat că în România există companii care au 

demonstrat că pot produce materiale de care este nevoie, cum ar fi măşti de 

protecţie sau produse biocide. 

Popescu a dat ca exemplu un producător de măşti de protecţie, care asigură 

aproape de jumătate din necesarul maxim în România. 

În ceea ce priveşte produsele dezinfectante, ministrul a susţinut că, pe lângă 

Farmec şi Antibiotice Iaşi, există alţi 10-15 producători mici care pot asigura 

necesarul, însă spune că problema este legată nu de producţie, ci de certificarea 

produselor. 

"Eu cred că în momentul de faţă în România ne descurcăm cu producţia de biocide. 

Ceea ce îmi doresc este să avem capacitatea, ca stat, să avem laboratoare care să 

certifice aceste biocide, să certifice măştile, să certifice combinezoane.  
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Problema este că procesul de acreditare a lor este de lungă durată, nu e simplu, 

poate să dureze şi un an şi atunci producătorul român trimite în Germania la un 

laborator şi poate să dureze şi când primeşte certificarea”, a precizat ministrul 

Economiei. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Guvernul va introduce garanția pe PET-uri: Românii vor primi bani înapoi 

dacă returnează recipientul 

Românii care cumpără băuturi la PET și sticlă vor primi o sumă de bani înapoi 

dacă returnează recipientul în magazin, începând de anul viitor, a declarat, 

miercuri, ministrul Mediului, Costel Alexe, în cadrul unui eveniment de profil, 

potrivit Agerpres. 

"România se află în faţa unei oportunităţi istorice. Sperăm ca până la finalul anului 

să avem Hotărârea de Guvern privind sistemul garanţie-depozit şi să nu mai 

regăsim la depozitele ecologice de deşeuri, care de fapt sunt adevărate gropi de 

gunoi, pe câmpuri, prin păduri sau pe plajă cantităţi imense de reciclabile, PET-uri 

şi sticlă", a arătat Alexe. 

"Prin acest sistem garanţie-depozit-returnare, toţi cetăţenii României care vor 

merge la magazin, fie că şi-au luat băuturi răcoritoare sau alcoolice, vor primi 

înapoi o garanţie pe acel recipient, care trebuie introdus în economia circulară", a 

precizat oficialul guvernamental. 

El a mai spus că în maximum patru săptămâni va fi pus în dezbatere publică 

proiectul de Hotărâre de Guvern care va legifera acest mecanism de garanţie-

depozit. 

"Plasticul trebuie să dispară din comportamentul nostru de zi cu zi. Dacă marii 

retaileri au reuşit să folosească pungile biodegradabile astfel încât să nu mai 

poluăm mediul înconjurător atât de grav, aş face un apel către autorităţile publice 

locale şi către mediul de afaceri să înţeleagă că şi în micile pieţe şi magazine 

trebuie să trecem la biodegradabile", a completat Alexe. 

https://www.stiripesurse.ro/personalitati/costel-alexe_3158.html
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În România sunt aproximativ 6 milioane de tone de deşeuri, din care Bucureştiul 

produce aproximativ 1,1 milioane de tone. Din cantitatea totală, 50-55% sunt 

biodeşeuri. 

"Imaginaţi-vă ce ar însemna pentru România să deviem de la groapă aceste 

cantităţi", a mai spus ministrul. 

România este singura ţară care tratează aceste deşeuri ca pe nişte gunoaie, în timp 

ce peste tot în Europa acestea reprezintă adevărate resurse, a adăugat el. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 IGPR explică noile colante de pe mașinile de pe poliție: Este modelul 

european/ Peste 5000 de autovehicule noi în dotarea polițiștilor 

Mașinile de Poliție vor fi colantate după un alt model, asemănător cu cel folosit în 

alte state al Uniunii Europene. Designul este cu albastru și galben, cu elemente de 

culoare verde fosforescent, pentru a asigura vizibilitatea și pe timp de ceață, 

transmite Poliția Română. 

„Inspectoratul General al Poliţiei Române a transmis către OSIM, încă de la 

începutul lunii mai a acestui an, documentele necesare înregistrării noii colantări a 

autospecialelor de poliţie. (...) Acest demers a fost necesar pentru ca cetățenii să 

poată diferenția autovehiculele Poliției Române de cele ale Poliției Locale”, 

conform sursei citate. 

Noul design este în concordanță cu cel al altor state membre UE. Orice cetățean va 

recunoaște acest tip de colant în Europa. 

Conform programului de reînnoire a parcului auto al Poliţiei Române, poliţiştii 

beneficiază de noi autospeciale pentru realizarea operativă şi profesionistă a 

activităţilor specifice. 
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„Noile autospeciale sunt necesare activităţilor de patrulare în vederea menţinerii 

ordinii, liniştii şi siguranţei publice, precum şi pentru deplasarea operativă şi 

intervenţia rapidă la solicitările cetăţenilor, dar şi în fluidizarea şi controlul 

traficului rutier. Poliţiştii le vor utiliza în îndeplinirea atribuţiilor de serviciu, atât 

în municipii şi oraşe ale judeţului, cât şi în mediul rural”, potrivit Poliției Române. 

Autospeciale au rampe moderne de semnalizare, acustic şi optic, iar imaginea 

acestora este schimbată printr-o nouă colantare, foarte vizibilă şi uşor 

identificabilă. Astfel, mașinile cu noul branding sunt vizibile de la aproape 500 de 

metri, spre deosebire de actualul design care este vizibil de la aproximativ 200-300 

de metri. 

„În urma negocierii în cadrul acordului-cadru cu producătorul, s-au obținut dotări 

suplimentare față de pachetul initial, iar noua colantare nu a presupus costuri în 

plus pentru Poliția Română, fiind inclusă în prețul de achiziție al autospecialei”, 

menționează sursa citată. 

La începutul lunii iunie, la nivelul Ministerului Afacerilor Interne au fost semnate 

acordurile de achiziţie şi furnizare a noilor autospeciale. 

Astfel peste 5.400 de autovehicule Dacia, de tip Duster şi Logan vor intra în 

dotarea Poliției Române și vor face parte din echiparea și dotarea permanentă a 

polițiștilor în desfășurarea misiunilor specifice. 

Aproape 2.100 de autospecialele au fost deja distribuite către subunitățile și 

serviciile operative din țară, din mediul urban și rural, urmând ca până la finele 

anului 2020 să mai intre în dotarea polițiștilor alte 3.300 de autospeciale noi. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Numărul firmelor care şi-au suspendat activitatea a scăzut cu aproape 30%, 

în primele şapte luni (ONRC) 

Numărul firmelor care şi-au suspendat activitatea a scăzut, în primele şapte luni din 

2020, cu 29,8% faţă de perioada similară din 2019, ajungând la 6.177, conform 

datelor publicate de Oficiul Naţional al Registrului Comerţului (ONRC). 
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Cele mai multe companii care şi-au suspendat activitatea în perioada ianuarie - 

iulie 2020 erau din Bucureşti, respectiv 641 (în scădere cu 25,64% faţă de aceeaşi 

perioadă din 2019), Capitala fiind urmată de judeţele Cluj, cu 436 firme suspendate 

(în scădere cu 8,21%), Bihor - cu 295 firme (-33,26%) şi Iaşi - cu 263 firme (-

18,07%). 

 

La polul opus, cele mai puţine suspendări au fost consemnate în judeţele Ialomiţa 

(24, în scădere cu 35,14%, faţă de ianuarie - iulie 2019), Gorj (40, în scădere cu 

56,99%) şi Giurgiu (40, -55,06%). 

 

Potrivit sursei citate, în niciun judeţ nu au fost înregistrate creşteri ale numărului de 

suspendări, în timp ce scăderile cele mai semnificative au fost consemnate în 

judeţele Mehedinţi (-60%), Vrancea (-58,55%) şi Gorj (-56,99%). 

 

Pe domenii de activitate, cel mai mare număr de suspendări s-a înregistrat în 

comerţul cu ridicata şi cu amănuntul, repararea autovehiculelor şi motocicletelor, 

respectiv 1.704 (-37,63%), în alte activităţi de servicii - 676 suspendări (-15,71%) 

şi în activităţi profesionale, ştiinţifice şi tehnice - 514 suspendări (-28,31%). 

 

În luna iulie au fost înregistrate 1.041 suspendări de firme, cele mai multe în 

Bucureşti - 131 şi în judeţele Cluj - 58 şi Braşov - 52.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Posta Romana anunta ca a virat la ANAF aproape 135 milioane lei si ca nu 

mai are datorii la bugetul de stat 

Posta Romana a anuntat miercuri ca si-a achitat toate datoriile istorice catre ANAF, 

dupa ce pe 20 august a virat suma de aproape 135 milioane de lei. 

 

"Compania Nationala Posta Romana si-a achitat toate datoriile istorice catre 

ANAF. Posta Romana a reusit sa-si achite integral datoriile dupa ce, in data de 20 

august 2020, a virat suma de aproape 135 milioane de lei, reprezentand datorii, 

catre ANAF - Directia Generala de Administrare a Marilor Contribuabili", a 

informat compania de stat. 
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Ca urmare a efectuarii acestor plati, au fost anulate obligatii de plata accesorii in 

valoare de 45,3 milioane de lei, reprezentand dobanzi si penalitati. 

 

"Posta Romana a mostenit multe datorii. Situatiile financiare actuale ofera o 

imagine pozitiva. Se observa o imbunatatire a indicatorilor economici, ceea ce va 

asigura o mai buna finantare a activitatii in perioada urmatoare, perioada in care 

am demarat investitii masive care vor ajuta la cresterea calitatii serviciilor postale. 

Este o dovada in plus ca ne uitam la viitor si nu avem o politica de dezvoltare doar 

pe termen scurt", a declarat Horia Grigorescu, directorul general al Postei Romane. 

 

Posta Romana mai anunta ca se afla anul acesta pe un trend pozitiv, ceea ce ii da 

posibilitatea "de a-si continua proiectele de dezvoltare prin investitii importante". 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Leul a scazut miercuri la 4,8404 unitati pentru un euro 

Banca Nationala a Romaniei (BNR) a anuntat, miercuri, un curs de referinta de 

4,8404 lei pentru un euro, in crestere de la nivelul de 4,8392 consemnat marti. 

Dolarul a urcat cu 0,13%, la 4,0968 lei pe unitate. 

 

Marti, Banca Nationala a Romaniei (BNR) a anuntat un curs de referinta de 4,8392 

lei pentru un euro, in scadere de la nivelul de 4,8402 consemnat luni. Dolarul a 

urcat cu 0,06%, la 4,0915 lei pe unitate. 

 

Maximul istoric inregistrat de euro in raport cu leul, de 4,8448 lei/euro, a fost atins 

pe 17 martie 2020. Cursul mediu al BNR pentru euro aferent lunii iulie 2020 a fost 

de 4,8380 lei pe unitate. 

 

Dolarul american, cotat indirect in piata romaneasca prin raportare la paritatea 

euro/dolar, a urcat miercuri cu 0,13%, de la nivelul de 4,0915 lei pe unitate 

inregistrat marti la 4,0968 lei pe unitate. 

 

Pe 23 martie 2020, dolarul a atins un maxim istoric, de 4,5316 lei/dolar. 

 

https://ziare.com/bnr/
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Lira sterlina a crescut miercuri cu 0,43%, la 5,3863 lei pe unitate, fata de nivelul de 

5,3635 lei pe unitate consemnat marti. 

Francul elvetian a crescut cu 0,09%, la 4,5042 lei pe unitate, comparativ cu nivelul 

atins marti, de 4,5001 lei pe unitate. 

 

Aurul a fost cotat la 252,7612 lei pentru un gram, in scadere fata de pretul 

inregistrat marti, de 253,1427 lei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Bursa de Valori Bucureşti a închis în creştere pe aproape toţi indicii 

Bursa de la Bucureşti a închis miercuri în creştere pe aproape toţi indicii, cu o 

valoare totală a tranzacţiilor de 36,6 milioane de lei (7,56 milioane de euro), în 

scădere faţă de şedinţa precedentă, când s-a consemnat un rulaj de 43,039 milioane 

de lei (8,893 milioane de euro), potrivit Agerpres. 

La finalul şedinţei de tranzacţionare de miercuri, indicele principal BET s-a 

apreciat cu 0,58%, până la valoarea de 8.835,85 puncte, în timp ce BET-Plus, care 

arată evoluţia celor mai lichide 37 de acţiuni de la BVB, a crescut cu 0,57%, iar 

indicele blue-chip extins BET-XT, al celor mai lichide 25 de titluri, a închis pe 

plus, cu 0,41%, conform datelor publicate pe site-ul BVB. 

De asemenea, indicele BET-BK, reperul de randament al fondurilor de investiţii, a 

consemnat o apreciere de 0,14%, iar BET-NG, care măsoară evoluţia celor 10 

companii energetice şi de utilităţi, a urcat cu 0,93%. 

În schimb, indicele SIF-urilor, BET-FI, a înregistrat o scădere de 0,34%. 

Pe Piaţa Reglementată, acţiunile Banca Transilvania au generat tranzacţii în 

valoare de 10,82 milioane de lei, urmate de Fondul Proprietatea - cu 8,66 milioane 

de lei şi Nuclearelectrica, cu 3,92 milioane de lei. 

Totodată, cele mai bune evoluţii au fost înregistrate de acţiunile ProdPlast, în 

creştere cu 14,57%, IAR Braşov (+6,21%) şi Patria Bank (+2,11%). 

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/08/26/bursa-de-valori-bucuresti-a-inchis-in-crestere-pe-aproape-toti-indicii-rulajul-a-scazut-la-36-6-milioane-de-lei--562664
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Pe de altă parte, cele mai importante deprecieri au fost consemnate de titlurile 

Artego (-8,57%), Sinteza (-7,2%) şi Dafora (-5,26%). 

(Sursa: Agerpres) 

 

 BNR anunţă o încetinire a ritmului de creştere a datoriilor la bănci: Nivelul 

de creştere a soldului creditelor în lei s-a redus de la +14% în februarie la 

+10% în iulie. Între martie şi iulie, depozitele populaţiei au crescut cu peste 13 

miliarde de lei 

Nivelul de creştere a soldului creditelor în lei s-a redus de la +14% în februarie la 

+10% în iulie. Între martie şi iulie, depozitele populaţiei au crescut cu peste 13 

miliarde de lei, iar masa monetară în sens larg avea un sold de 446,125 miliarde de 

lei în iulie, conform BNR. 

Ritmul de creştere al datoriilor la bănci s-a redus semnificativ de la începutul 

pandemiei. Creşterea soldului creditelor în lei a încetinit din februarie, (+14%) 

până în martie (+10%). 

Românii au economisit în perioada martie - aprilie 2020, depozitele populaţiei 

crescând cu 13,2 miliarde de lei, conform datelor BNR. 

Creditul guvernamental a înregistrat o creştere, în luna iulie 2020, cu 1,6% faţă de 

luna precedentă, până la 133.507 miliarde de lei. 

În raport cu iulie 2019, acesta a crescut cu 29,5% (26,0% în termeni reali). 

Creditele acordate domeniului privat, firmelor sau persoanelor fizice, a crescut cu 

3,6% (0,8% în termeni reali) în iulie, comparativ cu luna iunie a acestui an. 

Soldul de masă monetară în sens larg a ajuns, la finalul lunii iulie 2020, la 446,125 

miliarde de lei, potrivit datelor din comunicate presei de BNR. 

(Sursa: zf.ro) 
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 RAPORT Romania ar putea inregistra cea mai mare scadere a vanzarilor 

de masini noi din Europa Centrala in acest an, de 24,3% fata de 2019 

Romania ar putea inregistra cea mai mare scadere a vanzarilor de autoturisme si 

vehicule comerciale noi din Europa Centrala in acest an, de 24,3% comparativ cu 

nivelul 2019, dar va avea o revenire rapida urmand sa depaseasca pragul de volum 

pre criza Covid pana in 2023, reiese din raportul Autofacts realizat de reteaua PwC 

la nivel european, pe baza datelor IHS Markit. 

 

Astfel, vanzarile de masini noi din Romania arata o scadere la 137.000 de unitati in 

acest an, de la 181.000 unitati in 2019, si, ulterior, o urcare pana la 223.000 de 

unitati in 2023. 

 

"Romania ar putea inregistra cea mai mare scadere a vanzarilor de autoturisme si 

vehicule comerciale noi din Europa Centrala in acest an, de 24,3% comparativ cu 

nivelul 2019, dar va avea o revenire rapida urmand sa depaseasca pragul de volum 

pre criza Covid pana in 2023", reiese din raportul Autofacts realizat de reteaua 

PwC la nivel european, pe baza datelor IHS Markit. 

 

Astfel, estimarile privind vanzarile de autoturisme si vehicule comerciale usoare 

(LCV) noi din Romania arata o scadere de la 181.000 unitati in 2019 la 137.000 de 

unitati in acest an si, ulterior, o urcare pana la 223.000 de unitati in 2023. In 

Europa Centrala, Romania va avea un declin comparabil cu Polonia, care va 

inregistra tot o scadere de 24,3%. Insa pentru Polonia este estimata o revenire mai 

lenta, urmand sa ramana si in 2023 sub nivelul din 2019. 

 

"Piata auto, una dintre cele mai afectate de sectoare de pandemia Covid-19 cu 

fabrici inchise si prabusirea vanzarilor in lockdown, incepe sa se recupereze usor 

de la o luna la alta. Insa revenirea la volumele din 2019 si depasirea acestora vor fi 

de durata, pe masura ce consumatorii isi recapata increderea sa cheltuiasca. Vestea 

buna este ca prognozele pentru Romania sunt printre cele mai optimiste, 

comparativ cu restul pietelor din Europa Centrala, pe fondul planurilor celor doi 

producatori locali de a adauga noi modele din categoria hibrid", a declarat Daniel 

Anghel, partener, liderul serviciilor pentru industria automotive, PwC Romania. 

 

https://ziare.com/economie/criza/
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Astfel, cea mai mica scadere ar urma sa fie inregistrata de Ungaria, de 19,6%, 

urmata Slovacia cu 21,4% si Cehia cu 21,6%. Dintre aceste piete, doar Slovacia va 

recupera pierderile din acest an, urmand ca in 2023 vanzarile auto sa depaseasca 

nivelul inregistrat in 2019. 

 

Per total, piata din Europa Centrala se va diminua cu 23% in acest an, ajungand la 

nivelul inregistrat in 2016, de 900.000 de autovehicule. In comparatie, estimarile 

pentru pietele din vestul Europei arata o contractie cu 26%. 

 

Referitor la productia de vehicule din Romania, estimarile Autofacts si IHS arata o 

scadere cu 16,3% in acest an, la 410.000 unitati, si o crestere exponentiala pana in 

2027, la 794.000 unitati, pe fondul planurilor celor doi producatori -

 Ford si Renault. 

 

In 2019, Ford a lansat productia noului Puma la uzina din Craiova si are in plan sa 

adauge si volume LCV. La randul sau, Renault intentioneaza sa creasca volumul 

productiei uzinei sale din Pitesti, care, in plus, este de asteptat sa inregistreze cea 

mai mare utilizare a capacitatii dintre fabricile din Europa Centrala. 

 

Romania se plaseaza pe locul al treilea in Europa Centrala dupa scaderea 

productiei auto din acest an, la acelasi nivel cu Slovacia, cu 16,1%. Cel mai abrupt 

declin este preconizat pentru Cehia, de 23,7%, urmata de Ungaria, cu 18,5%. 

Productia din Polonia in schimb va fi singura in crestere usoara, cu un plus estimat 

la 3,5%. 

 

Dupa declinul abrupt din cel de-al doilea trimestru, volumele de asamblare in 

Europa Centrala pot scadea in general cu 22% pana la sfarsitul anului. Cu toate 

acestea, schimbarile modelelor in retelele europene de producatori, concentrarea pe 

vehicule comerciale usoare in fabricile din Europa Centrala si lansarea de modele 

de vehicule electrice ar putea avea un impact pozitiv asupra potentialului de 

revenire a productiei incepand cu 2024, arata Autofacts. 

 

 

https://ziare.com/ford/
https://ziare.com/renault/
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In ceea ce priveste productia de vehicule electrice si hibrid in Europa Centrala, 

perspectivele acesteia sunt pozitive, cota de asamblare urmand sa ajunga la 28% 

pana in 2027, de la circa 2% in 2019. Aceasta se va situa insa sub cota de 41% din 

Europa de Vest. 

 

PwC este o retea de firme prezenta in 157 de tari cu mai mult de 276.000 de 

profesionisti ce ofera servicii in domeniul auditului, consultantei fiscale si 

consultantei pentru afaceri. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Bogdan Aurescu, la reuniunea informală în format Gymnich a miniştrilor 

de Externe din UE, Berlin 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, va participa, joi şi vineri, la 

reuniunea informală în format Gymnich a şefilor diplomaţiilor din Uniunea 

Europeană ce are loc la Berlin, printre temele de discuţie aflându-se situaţia din 

Belarus şi tensiunile din Mediterana de Est, notează Agerpres. 

 

Potrivit unui comunicat MAE, agenda discuţiilor este amplă, fiind centrată pe 

dosare importante de politică externă a UE şi, totodată, determinată de evoluţiile 

recente din vecinătate. În cadrul sesiunilor de lucru, vor fi abordate situaţia din 

Belarus, relaţiile UE-Turcia, inclusiv în contextul tensiunilor din Mediterana de 

Est, şi relaţiile UE-Rusia. De asemenea, miniştrii vor avea discuţii pe tema 

impactului geopolitic al pandemiei de COVID-19 la nivel global prin raportare la 

rolul UE în plan internaţional. 

 

Evoluţiile din Belarus au determinat o reacţie rapidă la nivelul UE, iar discuţiile 

miniştrilor de Externe europeni în format Gymnich "vor asigura continuarea 

dezbaterilor de la reuniunea extraordinară a Consiliului Afaceri Externe din 14 

august 2020 şi din cadrul Consiliului European extraordinar din 19 august 2020. 

Miniştrii se vor concentra în special pe măsurile UE de sprijin pentru societatea 

civilă şi cetăţenii din Belarus, respectiv impunerea de sancţiuni, arată Ministerul 

român de Externe", arată sursa citată. 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 27 august 2020 21 

 

De asemenea, miniştrii vor avea un schimb de opinii cu privire la relaţiile UE-

Turcia, în contextul menţinerii tensiunilor în Mediterana de Est, pentru a identifica 

soluţii de depăşire a blocajului actual şi de a reflecta asupra viitorului relaţiilor UE 

cu acest partener strategic. Ministrul Bogdan Aurescu va reitera importanţa 

solidarităţii europene şi necesitatea identificării de soluţii prin mijloace exclusiv 

paşnice şi a angajării părţilor în negocieri pe baza intereselor lor legitime, cu 

respectarea dreptului internaţional, precizează MAE. 

 

Conform sursei citate, relaţiile UE-Rusia vor fi discutate din perspectiva 

obiectivelor Uniunii Europene, precum şi a modului în care Moscova îşi respectă 

angajamentele internaţionale. Serviciul European de Acţiune Externă (SEAE) şi 

statele membre UE vor evalua, în acest scop, rezultatele acţiunilor Uniunii de până 

în prezent, precum şi modalităţi de ameliorare pe viitor. 

 

Referitor la impactul pandemiei de COVID-19, miniştrii vor încerca, împreună cu 

SEAE, să identifice provocările geopolitice pentru următorii ani, în condiţiile în 

care aceasta a avut ca efect provocarea şi respectiv accelerarea unor tendinţe la 

nivel global, cu impact asupra multilateralismului şi a altor parametri ai relaţiilor 

internaţionale, se mai arată în comunicat. 

 

"Se va pune accentul pe modul în care UE îşi va putea proteja şi consolida 

interesele şi influenţa în plan extern. Ministrul Bogdan Aurescu va sublinia 

importanţa măsurării exacte a impactului acestor tendinţe asupra rolului şi posturii 

globale a UE, identificarea celor care sunt favorabile şi, respectiv, contrare 

intereselor şi obiectivelor Uniunii, în vederea stabilirii măsurilor concrete pe care 

UE trebuie să le ia pentru apărarea intereselor şi realizarea obiectivelor sale în 

vecinătate şi în plan global", a indicat MAE. 

 

Înainte de reuniunea Gymnich, va avea loc un dejun de lucru, care îl are ca invitat 

pe ministrul Afacerilor Externe al Israelului, Gabriel Ashkenazi, pentru a discuta 

cele mai recente evoluţii din regiune, perspectivele Procesului de Pace din Orientul 

Mijlociu şi relaţiile UE-Israel.  
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Ministrul Bogdan Aurescu va reitera poziţia României potrivit căreia singura 

opţiune viabilă pentru Procesul de Pace este soluţia celor două state, la care părţile 

pot ajunge doar prin angajarea în negocieri directe, cu respectarea dreptului 

internaţional, şi va susţine consolidarea relaţiei şi dialogului UE-Israel. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Eurostat: În Italia și în România sunt cei mai puțini angajați în domeniul 

asistenței sociale pentru copii, de trei ori sub media UE. 

Diferențele sunt foarte mari de la o țară la alta, cu procente semnificative (2-3%) 

din forța de muncă activă implicate în domeniul îngrijirii și educației copiilor în 

țările cu populație mai mică, în timp ce media Uniunii este de 1% din forța de 

muncă.  

Dintre țările mari, se remarcă Franța, cu 2,4% din totalul angajaților implicați în 

acest sector, în timp ce în Germania procentul este de doar 0,4%. Cel mai mare 

procent îl are Danemarca, o țară cu aproape șase milioane de locuitori, și un 

procent de 3,2% dintre angajați implicați în educație și îngrijirea copiilor. Procente 

de peste 2% mai au Suedia și Finlanda (țări recunoscute pentru sistemele de 

educație performante), iar dintre cele sud-europene, Portugalia și Malta. 

Italia (0,2%) și România (0,3%) sunt pe ultimele locuri. Din Europa de Est, 

Ungaria are cel mai mare procent al angajaților implicați în domeniul asistenței 

sociale pentru copii. 

În total, în Uniunea Europeană sunt două milioane de persoane (1% din angajați) 

care lucrează în domeniul asistenței sociale pentru copii, inclusiv în școli. 

Profesorii și personalul didactic, în număr de aproape 6 milioane în UE, nu sunt 

incluși în această statistică. 

(Sursa: biziday.ro) 
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 Ministrul de Externe: România va aloca 100.000 de euro pentru societatea 

civilă și presa independentă din Belarus 

România va aloca 100.000 de euro pentru sprijinul societății civile și a mass-media 

independente din Belarus, potrivit unui mesaj postat de ministrul de Externe 

Bogdan Aurescu miercuri, pe Twitter. Belarus se confruntă cu un val de proteste 

masive de la recentele alegeri prezidențiale, pe care liderul autoritar Aleksandr 

Lukașenko le-a câștigat cu 80% din voturi. 

”Despre Belarus. UE nu trebuie să tolereze abuzurile, cum ar fi recentele arestări 

ale reprezentanților Consiliului Opoziției. Mâine, la Gymnich, în Berlin voi face 

din nou apel sancțiuni. Ministerul român de Externe este în curs de alocare a 

100.000 de euro pentru a sprijini societatea civilă și presa independentă din 

Belarus”, a scris Bogdan Aurescu pe Twitter, miercuri seară. 

În ultimele două săptămâni, zeci de mii de demonstranţi au ieşit pe străzile din 

Minsk şi din alte oraşe din Belarus pentru a protesta contra realegerii controversate 

a lui Lukaşenko (65 de ani) în funcţia de preşedinte la scrutinul prezidenţial din 9 

august. 

Uniunea Europeană pregăteşte sancţionarea a 15-20 de oficiali din cadrul 

Administraţiei Aleksandr Lukaşenko responsabili de fraude electorale şi de acţiuni 

de reprimare, afirmă un oficial european de rang înalt citat de cotidianul francez Le 

Figaro. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 MAE: Belgia încadrează România în zona roșie și impune autoizolarea si 

test molecular RT-PCR 

Autoritățile belgiene au revizuit condițiile de acces pentru persoanele care se 

deplasează în acest stat din România. Conform noilor măsuri, începând cu data de 

26 august a.c., întreg teritoriul României a fost încadrat în zona roșie. Astfel, toate 

persoanele care sosesc în Regatul Belgiei din orice regiune a României trebuie să 

intre în autoizolare și să efectueze un test molecular RT-PCR pentru depistarea 

infecției cu COVID-19, după sosirea în această țară. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/in-belarus-are-loc-o-revolutie-pasnica-democratica-afirma-svetlana-tihanovskaia-1358121
https://www.digi24.ro/stiri/externe/in-belarus-are-loc-o-revolutie-pasnica-democratica-afirma-svetlana-tihanovskaia-1358121
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De altfel, toate persoanele care sosesc în Regatul Belgiei din regiunile incluse în 

zona roșie trebuie să intre în autoizolare și să efectueze un test molecular PCR 

pentru depistarea infecției cu COVID-19. 

Testul este efectuat de autoritățile belgiene, la sosirea în această țară. Călătorii sunt 

rugați să contacteze medicul curant, respectiv un medic de familie, care dispune 

ulterior testarea. 

 

Conform informațiilor comunicate de autoritățile belgiene, dispunerea măsurii 

autoizolării și testarea pentru COVID-19 intră în competența autorităților 

regionale. 

 

Totodată, MAE reamintește că persoanelor care intră în Belgia din state/regiuni 

incluse în zona portocalie, autoritățile belgiene le recomandă să se adreseze 

medicului în vederea efectuării testării și autoizolării la domiciliu. 

 

Ministerul Afacerilor Externe reiterează că, începând cu data de 1 august a.c., toate 

persoanele care intră în Regatul Belgiei sunt obligate să completeze în 48 de ore 

anterior intrării pe teritoriul belgian formularul Passenger Locator Form, care poate 

fi accesat online la https://travel.info-coronavirus.be/fr/public-health-passenger-

locator-form. 

 

Persoanele care călătoresc pe alte rute decât aeriană sau navală și care rămân pe 

teritoriul Belgiei pentru maximum 48 de ore (inclusiv în scopul tranzitului), 

precum și persoanele a căror călătorie în afara Regatului Belgiei nu depășește 48 

de ore sunt exceptate de la măsura completării formularului. 

Ministerul Afacerilor Externe reamintește că cetățenii români pot solicita asistență 

consulară la numerele de telefon ale Ambasadei României la Bruxelles 0032 (0)2 

347 5338, 0032 (0)2 345 0040 și 0032 (0)2 344 1658, apelurile fiind redirecționate 

către Centrul de Contact și Suport al Cetățenilor Români din Străinătate (CCSCRS) 

și preluate de către operatorii Call Center, în regim de permanență. De asemenea, 

cetățenii români care se confruntă cu o situație dificilă, specială, cu un caracter de 

urgență, au la dispoziție și telefonul de urgență al misiunii diplomatice 0032(0)2 

344 0854. 



CNSLR Fratia | Revista Presei 27 august 2020 25 

 

De asemenea, Ministerul Afacerilor Externe recomandă consultarea paginilor de 

internet: https://www.mae.ro/node/51902, http://bruxelles.mae.ro/, 

https://www.mae.ro/ și https://diplomatie.belgium.be/en. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Planul UE impotriva COVID-19: vaccinarea a cel putin 40% din populatie. 

Strategie de tipul "Europe First", care da prioritate populatiei europene 

Statele membre ale Uniunii Europene, Regatul Unit si partenerii UE au ajuns la un 

acord asupra unui plan de vaccinare impotriva covid-19 care prevede vaccinarea a 

cel putin 40% din populaaiile lor, relateaza Reuters. 

 

Aceasta initiativa ar putea sa afecteze un proiect de vaccinare al Organizatiei 

Mondiale a Sanatatii (OMS) care vizeaza sa cumpere initial vaccinuri pentru 20% 

dintre persoanele cele mai vulnerabile din lume, prin intermediul unui sistem de 

achizitionare mondial. 

 

"Luarea in calcul a tuturor grupurilor de risc va face probabil ca 40% din populatie 

sa fie tintita, in functie de situatie si de demografia tarilor", se arata in document, 

adoptat la sfarsitul lui iulie de catre experti in domeniul sanatatii din statele 

membre UE, Regatul Unit, Elvetia, Norvegia si tarile din Balcani. 

 

Potrivit documentului UE, "grupurile prioritare" reprezinta peste 200 de milioane 

de persoane din cei 450 de milioane de locuitori ai UE, inclusiv persoane cu boli 

cronice, persoane in varsta si profesionistii din sanatate. 

 

Persoanele sanatoase care muncesc in servicii publice esentiale - precum educatia 

si transporturile publice - sunt de asemenea incluse in grupurile prioritare, in pofida 

faptului ca o estimare a numarului acestora nu este disponibila in document. 

 

Obiectivul planului este sa se ajunga la o imunitate colectiva a populatiei UE - un 

lucru care ar putea fi atins prin noi campanii de vaccinare, odata atins obiectivul de 

40%.  
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Comisia Europeana (CE) a anuntat in mai multe randuri ca sustine o abordare 

globala si inclusiva a vaccinarii impotriva covid-19. Cu toate acestea, ea pune in 

aplicare ceea ce poate fi considerat un echivalent al unei strategii "Europe First", 

care da prioritate populatiei europene. 

CE le-a cerut celor 27 de state membre UE sa nu cumpere vaccinuri in cadrul unui 

program de achizitionare al OMS si sa recurga exclusiv la un plan alternativ al UE, 

pe care-l considera mai rapid si mai putin costisitor. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Eurodeputații insistă să condiționeze acordarea de fonduri europene de 

respectarea statului de drept 

Liderii principalelor grupuri politice din Parlamentul European au afirmat miercuri 

că vor să condiționeze obținerea de fonduri europene de respectarea statului de 

drept, scrie AFP. 

 

În atenția eurodeputaților - chiar dacă nu sunt numite - Ungaria și Polonia, care 

atrag subvenții masive de la bugetul UE dar răspund cu indiferență la criticile 

europenilor atunci când vine vorba de respectarea independenței justiției, a 

libertății presei sau a drepturilor minorităților. 

"A venit timpul să accelerăm lupta împotriva eroziunii democrației, a statului de 

drept și a drepturilor fundamentale în chiar centrul UE", afirmă liderii partidelor 

PPE (dreapta), social-democrații, liberalii și verzii din Parlamentul European. 

 

Scrisoarea este adresată cancelarului german Angela Merkel - a cărei țară asigură 

președinția semestrială a UE - precum și lui Ursula von der Leyen, șefa Comisiei 

Europene care gestionează bugetul multianual al UE (2021-2027) în valoare de o 

mie de miliarde de euro. 

 

Eurodeputații trebuie să aprobe acest buget, precum și un plan de relansare a 

economiei europene, convenit de cei 27 de lideri europeni în cadrul unui summit 

maratond de 4 zile, în iulie. 
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Scrisoarea a fost publicată înaintea începerii negocierilor dintre eurodeputați și cele 

27 de state membre, care ar trebui să ajungă la un compromis în privința bugetului 

UE. În iulie, Parlamentul European avertizase că nu va aproba versiunea propusă 

de cei 27. 

 

Declarația finală a summitului UE din iulie a fost considerată ambiguă în ceea ce 

privește respectarea statului de drept iar premierul ungar Viktor Orban a salutat un 

succes. 

 

În scrisoare, eurodeputații insistă ca cele 27 de state membre să aprobe o propunere 

a Parlamentului din aprilie 2019, în care acordarea de fonduri europene este 

condiționată de respectarea statului de drept. Această propunere a fost ulterior 

blocată de statele membre. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 România primește 9,5 miliarde de euro gratis de la UE, una dintre cele mai 

mari sume alocate, dar cifrele pot fi revizuite în 2023, în funcție de cum se 

descurcă în 2020 și 2021 fiecare stat membru. 

Din cele 750 de miliarde aprobate pentru combaterea efectelor pandemiei, 390 de 

miliarde de euro sunt fonduri nerambrusabile, iar 360 de miliarde credite cu 

dobândă foarte mică, contractate de Comisia Europeană și distribuite statelor 

membre. 

Bloomberg a văzut documentul împărțirii banilor, așa cum va intra el în dezbaterea 

parlamentului german. Sumele nu reprezintă o compensație pentru victimele făcute 

de pandemie ci sunt proporționale cu modul în care aceasta a lovit economia 

fiecărei țări, în funcție de ponderea celor mai afectate sectoare – turismul, 

serviciile, transporturile, industria. 

Astfel, Italia (44,8 mld), Spania (43,4 mld) și Franța (22,7 mld), țări turistice, 

primesc cele mai mari sume nerambursabile. Pe locul patru se situează, oarecum 

surpinzător, Polonia (18,7 mld), urmată de Germania (15,2 mld) și Grecia (12,6 

mld). 
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Suma primită de România (9,5 mld) este comparabilă cu cea a Portugaliei (9,1 

mld) o țară mai mică, inclusiv din punct de vedere al PIB, dar cu o pondere mai 

mare a sectorului turistic. Bulgaria și Ungaria primesc câte 4,3 miliarde de euro, o 

sumă mare pentru Bulgaria, dar relativ mică pentru Ungaria. 

Cel mai important aspect al acordului este însă cel referitor la reevaluarea cifrelor 

în 2023, dată până la care se estimează că va fi fost alocat deja un procent de 70% 

din totalul de 390 de miliarde nerambursabile. În funcție de evoluția economică din 

2020 și 2021, restul de 30% poate fi realocat către economiile care tot nu au reușit 

să facă față crizei economice. 

Sumele nerambrusabile pentru fiecare țară membră UE, prezentate de Bloomberg 

Statele membre  (mld euro) 

Italia 44.8 

Spania 43.4 

Franța 22.7 

Polonia 18.7 

Germania 15.2 

Grecia 12.6 

Romania 9.5 

Portugalia 9.1 

Bulgaria 4.3 

Croatia 4.3 

Ungaria 4.3 

Slovacia 4.3 

Olanda 3.7 

Belgia 3.4 
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Cehia 3.3 

Suedia 2.7 

Austria 2.1 

Lituania 2 

Finlanda 1.5 

Letonia 1.5 

Danemarca 1.2 

Slovenia 1.2 

Irlanda 0.8 

Cipru 0.8 

Estonia 0.7 

Malta 0.2 

Luxemburg 0.1 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 „Golfgate”. Comisarul UE pentru Comerţ, Phil Hogan, a demisionat după 

ce a încălcat regulile antiepidemice 

Reprezentantul Irlandei în Comisia Europeană, Phil Hogan, a demisionat după ce a 

încălcat regulile antiepidemice prin participarea la un controversat dineu organizat 

de un club de golf, afirmă surse citate de Sky News şi BBC, informează Mediafax. 

Informaţiile despre demisie au venit în contextul în care premierul Irlandei, 

Micheal Martin, a declarat că Phil Hogan „a subminat întreaga abordare privind 

sănătatea publică din Irlanda”. 

 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/golfgate-un-comisar-european-prezinta-scuze-pentru-ca-a-incalcat-restrictiile-legate-de-coronavirus-1357341
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/golfgate-un-comisar-european-prezinta-scuze-pentru-ca-a-incalcat-restrictiile-legate-de-coronavirus-1357341
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Phil Hogan, comisarul Uniunii Europene pentru Comerţ, a prezentat scuze pentru 

participarea la evenimentul desfăşurat în vestul Irlandei, dar Guvernul susţine că a 

încălcat şi regulile privind autoizolarea la revenirea din oraşul belgian Bruxelles. 

Phil Hogan a revenit de la Bruxelles în Irlanda pe 31 iulie şi a mers la reşedinţa sa 

temporară de la Clubul de golf "K Club", în Co Kildare. 

La revenirea din Belgia, Phil Hogan trebuia să stea în izolare 14 zile. Pe 5 august, 

el a mers la Dublin pentru a face un test Covid-19, care a ieşit negativ. În acest 

context, a ieşit din izolare. Însă Serviciul guvernamental irlandez pentru Sănătate 

susţine că Hogan trebuia să continue izolarea până la finalul celor 14 zile. 

Pe 19 august, Phil Hogan a participat la un dineu organizat de un club de golf în 

comitatul irlandez Galway. La eveniment au fost alte aproximativ 80 de persoane. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Negocieri blocate: Brexitul, exclus de pe agenda unei întâlniri de săptămâna 

viitoare a ambasadorilor statelor UE 

O discuţie referitoare la relaţia post-Brexit dintre Marea Britanie şi Uniunea 

Europeană a fost exclusă de pe agenda unei reuniuni de săptămâna viitoare a 

ambasadorilor statelor membre ale UE, din cauza blocării negocierilor, a declarat 

miercuri un diplomat european, transmite Reuters, conform news.ro. 

Publicaţia Guardian a relatat anterior că problema nu va fi discutată la reuniunea 

ambasadorilor din cele 27 de state membre, cu toate că diplomaţii au spus că acest 

lucru se referă la o întâlnire regulată a Comitetului Reprezentanţilor Permanenţi, 

care va avea loc pe 2 septembrie. 

Oficialii UE consideră că guvernul britanic este pregătit să rişte un exit fără acord, 

la încheierea perioadei de tranziţie, pe 31 decembrie, şi că va încerca să dea vina pe 

Bruxelles, dacă discuţiile vor eşua, potrivit Guardian. 

Guvernul german, care deţine preşedinţia rotativă a consiliului UE, intenţiona să 

discute despre Brexit în timpul reuniunii, dar a renunţat pentru că nu a avut loc ”un 

progres tangibil” al discuţiilor, potrivit unui diplomat UE citat de publicaţie. 
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Un diplomat al UE apropiat agendei de discuţii a confirmat că Brexitul a fost 

eliminat după runda de convorbiri de săptămâna trecută dintre Londra şi Bruxelles, 

care nu a înregistrat progrese. 

Michel Barnier, negociatorul ef al UE pentru Brexit, a reiterat miercuri un apel 

pentru încheierea unui acord cu Marea Britanie referitor la relaţiile viitoare până la 

sfârşitul lunii octombrie. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 


